
 
Vasemmistoliiton ym. valtuustoaloite Klippulan myyntiaikeen perumiseksi 
 
Kaupunginvaltuusto 15.11.2021 § 55 
 
 Vasemmistoliiton valtuustoryhmä esitti seuraavan valtuustoaloitteen: 
 
 ”Kaupunginvaltuusto on 14.12.2020 pitämässään etäkokouksessa 

päättänyt asettaa Klippulan (734-782-6-19) rakennuksineen myytäväksi (§ 
106). 11.10.2021 pidetyssä kaupunginhallituksen kokouksessa esitettiin 
myynnin toteuttamista huutokaupalla (§ 100). Asia palautettiin uudelleen 
valmisteltavaksi, jotta voidaan selvittää epäily kiinteistöön kohdistuvista 
rasitteista ja tilojen viimeaikainen käyttöaste. 

 
 Klippulan merenrantakiinteistö on vuosikymmeniä harjoitetun 

kesäsiirtolatoimintansa kautta tärkeä osa salolaista historiaa, mutta se on 
myös täynnä mahdollisuuksia oleva merellinen virkistäytymiskohde 
nykyisille salolaisille. Alue on sinällään arvokas viipale merenrantaa kaikille 
kuntalaisille, mutta se tarjoaa myös oivat mahdollisuudet esim. 
työyhteisöjen virkistäytymispäiville ja yhdistysten kesäleireille. Salon 
Urheilukalastajat on järjestänyt Klippulassa koulutusta sekä kalastusleirejä 
lapsille, perheille ja aikuisille. 

 
 Jos Klippula nyt myydään, myynnistä saatava summa lämmittää 

hetkellisesti, mutta Klippulan salolaisille tarjoamat mahdollisuudet on 
menetetty lopullisesti. 

 
 Kun Klippulan myyntiaikeet ensimmäisen kerran nousivat esille vuonna 

2010, kuntalaiset keräsivät adressin Klippulan säilyttämisen puolesta. 
Asian nostattamasta huolesta sekä Klippulan tärkeydestä kertovat 
adressiin kertyneet 958 nimeä. Adressin otsikko oli ”Klippula kuuluu 
salolaisille”. Tähän voi yhtyä edelleen. 

 
 Esitämme Klippulan myyntiin asettamisen perumista. 
 
 Salossa 15.11.2021 
 Vasemmistoliiton valtuustoryhmä: 
 Timo Lähteenmäki 
 Marja Ruokonen 
 
 Mika Nummenpalo 
 Simo Vesa 
 Kai Schneider 
 Anna Härri 
 Kalle Alanko 
 Jarkko Anttila 
 Timo Tammi 
 Pia Hellström 
 Jerina Wallius” 
 
 Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen 

valmisteltavaksi. 
 
  
 
Kaupunginhallitus 24.01.2022 § 26 
 
 
Valmistelija kaupunkikehitysjohtaja Mika Mannervesi, mika.mannervesi@salo.fi, 

02 778 5001 
 



Kaupunginvaltuusto hyväksyi 13.12.2021 § 64 yksimielisesti vuoden 2022 
talousarvion yhteydessä myynnissä olevien ja myytäväksi ehdotettavien 
kiinteistöjen luettelon vuonna 2022 kaupunginhallituksen 
päätösehdotuksen mukaisesti. Klippula on mukana myytävien kohteiden 
luettelossa (s. 166). 
 
 
 

 
Esittelijä Vs. Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että Klippulan 

myyntipäätöstä ei peruuteta ja aloite todetaan loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Anna Härri esitti Nikkasen kannattamana, että aloite palautetaan valmiste-
luun. Valmistelussa tuodaan tiedoksi vähintään kaupunginhallituksenkin 
pyytämät tiedot käyttöasteesta ja kiinteistöön kohdistuvista rasitteista, sekä 
perustelut myynnille. 
 
Keskustelun aikana Härri muutti esitystään siten, että valmisteluun 
palautuksen sijaan mainittu aineisto toimitetaan valtuustokäsittelyn 
yhteydessä oheismateriaalina valtuuston käyttöön. Ahonen-Ojala ja 
Huittinen kannattivat muutettua esitystä. 
 
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti hyväksyä Härrin muutetun 
esityksen. 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi päätösesityksen muilta osin. 

 
Tiedoksianto Toimistopalvelut 
 
 
Kaupunginvaltuusto 31.01.2022 § 7 
5304/00.02.50/2021 
 
Valmistelija kaupunkikehitysjohtaja Mika Mannervesi, mika.mannervesi@salo.fi, 02 

778 5001 
 

Kaupunginhallitus on kokouksessaan 24.01.2022 § 26 päättänyt, että 
valtuustokäsittelyn yhteydessä valtuuston käyttöön tuodaan tiedot 
käyttöasteesta ja kiinteistöön kohdistuvista rasitteista, sekä perustelut 
myynnille. 
 
Liitteenä on tietoja Klippulan käytöstä vuosina 2020 ja 2021. 
 
Klippulan kiinteistöön ei kohdistu kiinteistörekisteriin merkittyjä rasitteita. 
 
Kohde on esitetty myyntiin laitettavaksi, koska kaupungin strategisten 
linjausten mukaan ne kohteet, joilla ei ole kaupungin omaa käyttöä, 
asetetaan myytäväksi. Sivistyspalvelujen kesäleiritoiminta Klippulassa on 
loppunut ja muu käyttö vähentynyt lähes olemattomaksi. Vuodesta 2021 
alkaen jopa tilojen varausten hallinta on jäänyt tilapalvelujen hoidettavaksi. 

 
 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että Klippulan 

myyntipäätöstä ei peruta ja aloite todetaan loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Valtuutettu Simo Vesa esitti, että Klippulaa ei myydä aloitteen mukaisesti. 
 
Valtuutettu Timo Lähteenmäki esitti, että Klippulan myyntiaikeet perutaan 
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ja että Klippulan parempaa hyödyntämistä ryhdytään välittömästi suunnitte-
lemaan vapaa-ajan palvelujen alla. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli Vesalta ja Lähteenmäeltä, voiko heidän 
esityksensä yhdistää. Tämä sopi Vesalle ja Lähteenmäelle. Yhdistetyn 
esityksen mukaan Klippulaa ei myydä aloitteen mukaisesti, ja Klippulan 
parempaa hyödyntämistä ryhdytään välittömästi suunnittelemaan vapaa-
ajan palvelu-jen alla. 
 
 Valtuutetut Nikkanen, Lundström, Ruokonen ja Karnisto-Toivonen 
kannattivat yhdistettyä esitystä. 
 
Valtuutettu Janne Järvinen esitti Koskisen ja Fribergin kannattamana, että 
vuokrataan Klippula mahdolliselle yrittäjälle, yritykselle tai yhdistykselle 
pitkäaikaisella vuokrasopimuksella siten, että vuokralainen sitoutuu 
korjaamaan tilat omakustanteisesti hyvään kuntoon ja kehittämään 
leiritoimintaa. Klippulan vuokran pitää kattaa kaikki kohteen kulut. 
  
Valtuutettu Marja Ruokonen esitti Karnisto-Toivosen kannattamana, että 
valtuutettu Vesan ja Lähteenmäen esitykseen lisätään ponsi, jonka 
mukaan valtuustolle tuodaan kesäkuussa tiedoksi suunnitelmat Klippulan 
asiassa. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko Ruokosen esitys yhdistää Vesan ja 
Lähteenmäen esitykseen. Tämä sopi kaikille osapuolille. Yhdistetyn 
esityksen mukaan Klippulaa ei myydä aloitteen mukaisesti, ja Klippulan 
parempaa hyödyntämistä ryhdytään välittömästi suunnittelemaan vapaa-
ajan palvelujen alla. Valtuustolle tuodaan kesäkuussa tiedoksi 
suunnitelmat Klippulan asiassa. 
 
Valtuutetut Nikkanen, Lundström, Ruokonen ja Karnisto-Toivonen uusivat 
kannatuksensa yhdistetylle esitykselle. Lisäksi Härri kannatti yhdistettyä 
esitystä. 
 
Valtuutettu Jaakko Halkilahti esitti Määttäsen, Riskin ja Nummenpalon 
kannattamana, että asia palautetaan uudelleenvalmisteluun. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelussa oli tehty kannatettu 
palautusesitys, ja kehotti pitäytymään jatkokeskustelussa palautusta 
koskevissa puheen-vuoroissa. 
 
Kokouksessa järjestettiin neuvottelutauko kello 19:25 – 19:35. 
 
Todettiin, että ennen taukoa oli tehty vastaesitys Vesan ja Lähteenmäen 
toimesta, muutosesitys Järvisen toimesta sekä palautusesitys Halkilahden 
toimesta. Kaikkia oli kannatettu. 
 
Tauon jälkeen Halkilahti täydensi esitystään siten, että 
uudelleenvalmistelussa on selvitettävä kustannukset, jotka aiheutuvat 
Klippulan kehittämisestä valtuuston kokouksessa esitettyjen toiveiden 
mukaisesti. Päätös myyntiaikeesta luopumisesta tehdään vasta selvityksen 
jälkeen. 
 
Valtuutettu Järvinen ilmoitti vetävänsä esityksensä pois ja kannattavansa 
Halkilahden palautusesitystä. Karhulahti ilmoitti kannattavansa Halkilahden 
esitystä.  
 
Puheenjohtaja totesi, että oli tehty kannatettu palautusesitys. 
Puheenjohtaja esitti, että järjestetään nimenhuutoäänestys, jossa asian 
käsittelyn jatkamista kannattavat JAA ja Halkilahden palautusesitystä 
kannattavat äänestävät EI.  
 



Hyväksyttiin äänestystapa. 
 
Järjestetyssä äänestyksessä annettiin 15 JAA-ääntä ja 36 EI-ääntä, 
yhteensä 51 ääntä. Äänestysluettelo on tämän pöytäkirjan liitteenä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että kaupunginvaltuusto oli täten päättänyt palauttaa 
asian valmisteluun esityksessä ilmenevillä esityksillä. 
 
Asian näin päätyttyä muita esityksiä ei käsitelty. 

 
Tiedoksianto - 


